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Inhoud Stand van zaken

5a. zienswijzen 
financiële 
stukken 
omgevingsdienst
en

NLG 13-6-
2022

Stigter Statenlid Kostic (PvdD) komt allereerst op de 
Omgevingsdienst Noord-Holland Noord, die gaat 
over soortenbescherming. De Partij voor de Dieren 
krijgt heel veel meldingen binnen van mensen die 
heel veel misstanden op dat terrein zien. 
Tegelijkertijd weten deze mensen niet waar ze het 
dan moeten melden. En als ze het melden, wordt het 
niet goed opgepakt. Statenlid Kostic vermoedt dat 
het iets met de capaciteit te maken heeft. Willen GS 
hier extra aandacht voor vragen bij de OD's? 
In antwoord op de vraag van Statenlid Kostic (PvdD) 
merkt gedeputeerde op dat onderhavig agendapunt 
met name over de begroting gaat. Hij zal hem op 
deze manier even doorpassen…….omdat het een 
relatief overzichtelijke vraag betreft, is gedeputeerde 
bereid om deze door te geven.

TBV Cie NLG 05-09-2022: Bij de directeur 
van de OD is hier aandacht voor gevraagd.  

Voorstel: afgehandeld

4a. Voordracht 
Jaarstukken 2021 
PNH

NLG 13-6-
2022

Olthof De vraag van het CDA over het toetsingskader 
Gezonde leefomgeving. Vanuit het IPO wordt eraan 
gewerkt. Er is inderdaad wel gekeken of er met 
harde toetsingscriteria aan de slag kan worden 
gegaan. Dat blijkt voor een gezonde leefomgeving 
echter heel ingewikkeld. Gedeputeerde Olthof wil 
wel een onderscheid maken tussen uiteindelijk de 

TBV Cie NLG 05-09-2022: GS verwacht in 
het laatste kwartaal van 2022 een goed 
uitgedachte conceptversie. 
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harde toetsing wat betreft lucht, geluid en geur. 
Daarvoor gelden regels waarop getoetst wordt. In 
dezen gelden toetsingscriteria wat betreft natuur in 
de stad, gezond leven, bewegen en dat soort zaken. 
Er wordt thans gewerkt aan een inspiratiemodel, 
zodat die gezonde leefomgeving uiteindelijk wordt 
meegenomen bij alle gebiedsontwikkelingen. 
Daarmee ga je van afwegend toetsen veel meer naar 
het betrekken en afwegen, zodat je de onderwerpen 
een onderdeel laat zijn van de verdere ontwikkeling 
van de verstedelijking. Er is thans nog geen 
inspiratiemodel. Op het moment dat dit er wél is en 
GS er wat verder mee zijn, zullen zij de Staten er 
uiteraard bij betrekken.

5a.Tata  Route 
naar Groen Staal

NLG 11-4-
2022

Olthof, J. Mevrouw De Groot (SP) stelde de vraag hoe de 
stikstofuitstoot kan worden aangepakt. Een van de 
eerste grote maatregelen betreft de filterinstallatie 
bij de pelletfabriek (een van de grootste 
stikstofuitstoters binnen Tata). Daarmee wordt de 
stikstofuitstoot van de pelletfabriek met 80% 
gereduceerd. Wat dit op het totaal zou betekenen, 
beschouwt gedeputeerde als een technische vraag 
en zal hij technisch moeten laten uitzoeken.

TBV Cie NLG 05-09-2022: Door Tata Steel 
is aangegeven dat ze met de nieuwe 
DeNOx-installatie bij de Pelletfabriek 80% 
reductie gaan behalen ten opzichte van 
referentiejaar 2019. De totale NOx uitstoot 
van Tata Steel in 2019 was (volgens het 
milieujaarverslag) 6.034.425 kg. Daarvan is 
2.265.545 kg NOx afkomstig van de 
Pelletfabriek. 80% reductie van 2.265.545 
kg = 1.812.436 kg. 1.812.436 kg van 
6.034.425 kg = circa 30% van de totale NOx 
emissie (van 2019). 

Voorstel: afgehandeld.
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5a. Tata Route 
naar Groen Staal

NLG 11-4-
2022

Olthof, J. Beantwoording door gedeputeerde Olthof (PvdA): 
Gedeputeerde Olthof kan geen termijn geven voor 
de sluiting van de Hoogoven en Kooksgasfabriek. 
Hiertoe is de provincie immers ook afhankelijk van 
de Rijksoverheid en van Tata zelf. Gedeputeerde zal 
PS wel regelmatig informeren over waar de provincie 
staat. Voorts doet hij de belofte om er druk op te 
houden teneinde een en ander zo snel mogelijk te 
realiseren.

TBV Cie NLG 05-09-2022: Planning: dit 
komt terug in de voortgangsrapportage 
Tata Steel, geagendeerd voor Commissie 
NLG van 5 september.

Voorstel: afgehandeld.

VTH brief NLG 14-3-
2022

Olthof, J. Vervolgens is Waeles failliet gegaan. De provincie is 
nu in overleg met de curator. In de tussentijd is de 
provincie niet staat om een vergunning in te trekken. 
Een en ander heeft ook te maken met het soort 
bedrijf dat er in de toekomst gaat komen alsmede 
met het bestemmingsplan. Uiteindelijk wordt een 
bepaalde categorie bedrijven toegestaan. Op basis 
daarvan zal de vergunningverlener moeten beslissen 
wat al dan niet vergund kan worden. Zonder nader in 
details te treden, hebben GS overigens de 
verwachting dat er een andere categorie bedrijven 
zal komen, op basis waarvan de vergunning kan 
worden aangepast.
Gedeputeerde hoopt de commissie hierover tijdens 
de volgende vergadering concreter te kunnen 
informeren.

TBV Cie NLG 05-09-2022: Planning Dit 
komt terug in de VTH-brief in Q3
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VTH-brief NLG 14-3-
2022

Olthof, J Gedeputeerde komt op de "ongewone voorvallen"…. 
…Enerzijds zijn er dus de "incidenten" (bepaalde 
dingen moet je niet willen, zijn schadelijk en moeten 
voorkomen worden). Anderzijds zijn er de voorvallen 
die ongewoon zijn in het reguliere bedrijfsproces, 
maar die wel planbaar zijn en waarvoor maatregelen 
kunnen worden getroffen. 
Gedeputeerde heeft derhalve gevraagd om wat meer 
inzicht te krijgen in wat er eigenlijk bedoeld wordt. 
Hij wil zich namelijk niet laten verleiden om in te 
gaan op allerhande uitspraken van mensen en 
kwalificaties. Zodra hij de opgevraagde informatie 
heeft, wil hij deze graag met de commissie delen, 
opdat de Statenleden ook het inzicht hebben.

NLG 13-6-2022: Over de beoordeling van 
de ongewone voorvallen is de provincie nog 
in gesprek met Tata Steel. De vragen daarbij 
gaan vooral over de cijfers die zijn 
ontvangen. Deze worden thans 
geanalyseerd en roepen diverse vragen op. 
Gedeputeerde kan derhalve nog geen 
terugkoppeling op dit punt geven. Zodra er 
meer duidelijkheid over is, dan zal hij PS 
nader informeren. 

Gedeputeerde heeft Tata eerder wel al 
gevraagd om een overzicht van ongewone 
voorvallen. De een heeft het dan weliswaar 
over een omvallend oliekannetje, terwijl de 
ander het dan echt heeft over zware 
emissies als gevolg van een ongeval. Aan 
voornoemd overzicht wordt nog gewerkt 
door Tata. Gedeputeerde hoopt de Staten 
daar bij een volgende VTH-brief wat meer 
over te kunnen vertellen.

TBV Cie NLG 05-09-2022: Er is nog contact 
tussen de OD NZKG en Tata Steel om meer 
inzicht te krijgen in de emissiebijdragen van  
ongewone voorvallen (in kader ZZS). 
Planning: Dit komt terug in de VTH-brief 
van dit najaar.
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Motie VOD 34 
AANGEHOUDEN 
“Slim omgaan 
met 
maatschappelijke 
geld, 
verschillende 
opties toekomst 
Tata Steel 
verkennen” 

PS 7-3 Olthof, J Het rapport van CE Delft, waarnaar verwezen wordt, 
is niet van de provincie. Het is wel bekend bij het 
college. Wat daar staat, is voor een deel aan het Rijk. 
De belangrijkste speler is Tata Steel, als het over de 
toekomst gaat. Het Rijk kan een rol spelen met 
aanvullende voorwaarden ten aanzien van de 
subsidie(verlening). CE Delft sluit in een eerder 
rapport de nieuwe techniek niet uit. CE Delft noemt 
het zelfs de ontwikkeling die mogelijk de meeste 
kans van slagen. Er kan worden doorgegaan met die 
theorie, maar dat ontslaat de provincie niet van de 
verplichting om naar de toekomst van Tata Steel te 
kijken. Ik vind dat het Rijk ook op de hoogte moet 
zijn van dit rapport. In de gesprekken, ambtelijk en 
bestuurlijk, wil ik het rapport van CE Delft en de 
zorgvuldigheid onder de aandacht brengen van het 
Rijk.

TBV Cie NLG 05-09-2022: Gedeputeerde 
Olthof heeft het rapport van CE Delft aan de 
orde gesteld in een bestuurlijk overleg met 
de minister van EZK en de stas I&W van 7 
juni jl. 

Voorstel: afgehandeld.

Zienswijze 
Provinciale Staten 
op de Kadernota 
2023 
Omgevingsdienst 
Noord-Holland 
Noord

NLG 7-2-
2022

Stigter, E. Mevrouw Jellema (PvdA) bespeurt veel compassie bij 
de commissieleden voor de Omgevingsdiensten, en 
voor de OD NHN in het bijzonder. Kan gedeputeerde 
toezeggen dat hij PS de aankomende periode, al dan 
niet schriftelijk, op de hoogte zal houden van het 
wel en wee en het financiële welzijn van de OD's?

De voorzitter geeft het woord aan gedeputeerde 
Stigter voor zijn beantwoording in tweede termijn.

TBV Cie NLG 05-09-2022:“Voor het 
zomerreces zijn zowel de jaarrekeningen 
als de begrotingen aangeboden. Dat zou 
voldoende informatie moeten bieden over 
het financiële welzijn van de OD's.”

Voorstel: afgehandeld
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Beantwoording door gedeputeerde Stigter: 
Gedeputeerde Stigter antwoordt bevestigend. Hij 
deelt de compassie van de commissieleden ten 
aanzien van de OD NHN. Hij maakt zich met hen 
zorgen over de financiële positie van de 
Omgevingsdiensten en het eigenaarschap bij de 
andere partners. Om die reden zijn GS in gesprek 
met de OD's en de gemeenten. Het betreft een acuut 
vraagstuk bij de OD NHN. Gedeputeerde zegt toe om 
er voor de zomer schriftelijk op terug te komen 
richting de commissie.

RIVM rapport 
herkomst 
schadelijke 
stoffen in de 
IJmond

NLG 7-2-
2022

Olthof, J. Olthof: In hoeverre zijn de ZZS echter meegenomen 
in de uiteindelijke berekeningen die het RIVM heeft 
gebruikt? Gedeputeerde komt er bij de commissie op 
terug met een duidelijk antwoord.

Mevrouw Becker (GL) wees op het verschil tussen het 
meten en berekenen. Gedeputeerde heeft reeds 
aangegeven dat het belangrijk is om te weten waar 
'm dat verschil in zit. In het RIVM-rapport zijn 
meerdere mogelijke oorzaken genoemd, zoals de 
onderaannemer. In hoeverre zijn bovendien de 
diffuse en open bronnen meegenomen? Het 
ingewikkelde is dat er qua hoeveelheid stof weinig 
verschil zit tussen de metingen en berekeningen. In 
de samenstelling van de stof ontstaat echter wél een 

TBV Cie NLG 05-09-2022: op agenda staat 
de brief van GS aan PS over de uitkomsten 
expertmeetings RIVM-Tata Steel.

Voorstel: afgehandeld.
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groot verschil. Hoe is dat mogelijk? GS zullen hier bij 
PS op terugkomen.

RIVM rapport 
herkomst 
schadelijke 
stoffen in de 
IJmond

NLG 7-2-
2022

Olthof, J Statenlid  Becker (GL): In de beantwoording werd 
verder gerefereerd aan de mogelijkheden voor 
ketenaansprakelijkheid. Volgens gedeputeerde 
bestaat een dergelijke aansprakelijkheid echter niet 
in het milieu- of bestuursrecht. Mevrouw Becker 
vraagt zich af of er gekeken wordt naar de 
mogelijkheid om normen cumulatief voor het hele 
bedrijf te stellen, dus ook voor alle 
bedrijfsonderdelen op het terrein. Zij wijst in dit 
kader op het voorbeeld van de Eemsdelta in 
Groningen.

De vragen over ketenaansprakelijkheid neemt 
gedeputeerde mee. De eerste reactie van GS was dat 
ketenaansprakelijkheid in de milieuregelgeving bij 
hen niet bekend is. Als er echter in de Eemsdelta een 
voorbeeld van cumulatieve normering voor het hele 
bedrijventerrein is, willen GS daar met alle liefde 
naar kijken. Voor GS is het belangrijk dat het totaal 
van het Tata-terrein kan worden meegenomen in de 
registratie.

TBV Cie NLG 05-09-2022: Wij interpreteren 
de vraag dat gedoeld wordt op de 
mogelijkheid van een zogenoemde 
koepelvergunning. Hiervoor is de 
medewerking van de inrichtingen op het 
terrein een wettelijk vereiste. De OD NZKG 
en ILT spreken medio juli met Harsco en 
Tata Steel en zullen dit onderwerp ook ter 
sprake brengen. 
Afhankelijk van de uitkomsten van dit 
overleg, worden PS nader geïnformeerd over 
de mogelijkheden.

Voorstel: afgehandeld
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Actualiteit
inzake het 
RIVM- rapport 
over de uitstoot 
van PAK's en 
lood door het 
fabriekscomplex 
van Tata Steel.

PS 13-09-
2021

Olthof, J. Motie 150 betreft het vervolgonderzoek bij kinderen. 
We zijn in overleg met de IJmondgemeenten. 
Gemeenten zijn eigenaar van de GGD en geven de 
GGD zelf opdracht. Ik ga binnen het Bestuurlijk 
overleg met de IJmondgemeenten bespreken wat 
mogelijk is. Daarmee voldoe ik feitelijk aan de 
motie. Ik ga kijken wat de GGD hierin zou kunnen 
doen en wat er al loopt. 
Ik bespreek dit met mijn collega’s van de 
gemeenten.

TBV Cie NLG 05-09-2022: In het BO 
Industrie en Gezondheid IJmond van mei 
2022 is gesproken over het belang van 
kinderen inzake het Tata Steel dossier. Dit 
mede naar aanleiding van een brief van de 
Kinderombudsvrouw waarin ze aandacht 
vraagt voor het volgende. Zij constateerde:
‘Ik roep u hierbij op zich meer in te 
spannen om het recht van kinderen op een 
goede ontwikkeling - waaronder het recht 
op gezondheid - te beschermen in de 
omgeving van uitstoot van Tata Steel locatie 
IJmuiden. Daarmee roep ik u op de 
belangen van deze kinderen in relatie tot 
het onderwerp structureel te onderzoeken 
en mee te wegen.’

We zien daarnaast verschillende andere 
aanleidingen om IJmondgemeenten en de 
GGD Kennemerland aan het denken te 
zetten over meer onderzoek naar effect op 
kinderen. Dit bijvoorbeeld in het kader van 
de gezondheidsmonitor, die eens in de vier 
jaar wordt uitgevoerd. Besluitvorming over 
een vervolg moet nog plaatsvinden. Ook 
moet er nog door de IJmondgemeenten 
besluitvorming plaatsvinden over 
zogenaamd ‘Cluster B’ onderzoeken : Eten 
uit de moestuin / bramen uit de duinen / 
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dierlijke producten en biomonitoring 
bloedwaarden. Cluster B is een 
onderzoekoptie, die het RIVM in 2019 heeft 
aangegeven in samenwerking met een 
klankbordgroep van bewoners en experts. 

Gedeputeerde OIthof zal zorgdragen dat de 
strekking van de motie onder de aandacht 
blijft bij de IJmondgemeenten.

Voorstel: afgehandeld.

Zienswijze 
Eerste 
begrotingswijzig
ing 2021, 
Ontwerpbegroti
ng 2022 en 
Jaarstukken 
2020 
Omgevingsdiens
t 
Noordzeekanaal
gebied (NZKG)

PS 05-07-
2021

Olthof, J. Statenlid KOSTIÇ (PvdD): Stel dat gemeenten het wel 
willen, maar er de financiën niet voor hebben. Bent u 
er dan op tegen dat de provincie op andere wijze het 
traineeship helpt op te starten?

Als het gaat om de financiële gevolgen dan zal ik 
vragen aan de Omgevingsdienst om een overzicht 
voor de commissiebehandeling te leveren.

Cie NLG 13-06-2022:opgenomen in P&C 
stukken. Afgehandeld.

Uitkomsten 
inventarisatie 
ZZS uitvraag

NLG 21-06-
2021

Olthof, J. Mevrouw Koning-Hoeve (CDA):
De provincie en de OD's hebben moeite om de 
inventarisatie bij afvalverwerkende bedrijven goed in 
beeld te krijgen. Er is sprake van een landelijke 
harmonisatie van de uitvraag bij afvalbedrijven. Kan 

21-2-2022:
Er wordt nu landelijk  vanuit het IPO 
gecoördineerd gekeken hoe we grip kunnen 
krijgen op de problemen die er zijn om de 
ZZS-inventarisatie bij afvalbedrijven goed in 
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deze binnen afzienbare tijd worden gerealiseerd? 
Wat is het tijdspad? En hoe wordt ervoor gezorgd dat 
de geharmoniseerde uitvraag ook echt effectiever zal 
zijn en zal gaan leiden tot een hoge respons op de 
uitvraag naar ZZS?
Gedeputeerde Olthof geeft aan dat hij het exacte 
tijdspad nog niet helemaal helder voor ogen heeft, 
maar dat er volop aan wordt gewerkt. Hij zal alsnog 
later kunnen aanleveren wanneer wat verwacht 
wordt. 

beeld te krijgen. De eerste stap die daar nu 
genomen wordt, is het uitvoeren van 
botsproeven samen met de branche. In deze 
botsproeven worden de regels getest op 
voorbeelden uit de praktijk. 

De planning is dat deze botsproeven in de 
zomer worden afgerond en dat er dan een 
uitgewerkt voorstel ligt met vervolgstappen. 

RIVM 
briefrapport 
Tussentijdse 
resultaten 
gezondheidsond
erzoek IJmond

NLG 19-04-
2021 

Olthof, J. Onderhavig rapport betreft een eerste 
tussenrapportage. Er komt nog een vervolgtraject. 
Voorts wordt bekeken of er onder de bewoners 
behoefte en bereidheid is om mee te werken aan een 
dagboekonderzoek. Het RIVM heeft aangegeven dat 
dit zinvol kan zijn om een betere duiding te krijgen. 
De suggestie wordt derhalve serieus bekeken.
Voor het dagboekonderzoek wil gedeputeerde eerst 
in overleg met de bewoners om te informeren of zij 
bereid zijn hier hun medewerking aan te verlenen. 
Indien ergens de komende weken hierover een 
standpunt wordt ingenomen, zal gedeputeerde dit 
zo snel mogelijk met PS delen.

TBV Cie NLG 05-09-2022: Er is een recent 
bij de provincie een projectleider aangesteld 
die aan de slag gaat met de 
(opdrachtverlening voor) de uitvoering van 
het dagboekonderzoek. 

Voorstel: afgehandeld


